
Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine
Hercegovačko-neretvanski kan ton
SKUPŠTIN A
Broj: 02-01 XXVII-216117
Mostar, 21.07.2017. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa Dvadeset sedme (XXVII) sjednice Skupštine

Hercegovačko-neretvanskog kantona
(Tematska sjednica)

Sjednica je održana dana 21.07.2017. godine u sali Skupštine Hercegovačko-neretvanskog
kantona u Mostaru sa početkom rada u 10:00 sati.

Tematsku sjednicu je otvorio Šerif Špago, predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-
neretvanskog kantona i pozdravio prisutne.

Sekretar Skupštine, Željka Čule, obavila je prozivku.
Prisutni: Stana Burić, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Zlatko Hadžiomerović, Zoran Krešić,

Osman Macić, Tomislav Martinović, Zijat Mušić, Ante Pavličević, Davor Pehar, Andrea Pehar,
Đuro Prkačin, Dario Pušić, Ivona Raguž, Zoran Raič, Vesna Saradžić, Elmir Šator, Amir Šelo,
Ajman Šoše, Šerif Špago, Ana-Marija Tadić-Jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner
Žuljević i Ilija Cvitanović.

Odsutni: Boris Bošnjak, Osman Ćatić, Mesud Džajić, Anel Kljako i Adnan Velagić.
Konstatovano je da je na sjednici prisutno 25 poslanika, te da postoji kvorum za rad i

puno važno odlučivanje.
Prisutni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici temeljnih boračkih udruženja i

udruga, predstavnici međunarodnih organizacija i predstavnici sredstava informisanja.
Sjednica je javna, snimanaje i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.
Predsjedavajući Skupštine obavijestio je poslanike da je u materijalima dostavljen

prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine i to:

1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava boračke populacije sa prijedlogom
mjera za poboljšanje stanja

Otvorena j e rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Nakon toga obavljeno je glasanje o dnevnom redu.
Nakon glasanja konstatovano je da je jednoglasno usvojen slijedeći:

Dnevni red

1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava boračke populacije sa
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja

Nakon usvajanja dnevnog reda, jednoglasno je usvojen i izvod iz zapisnika sa 26.
sjednice Skupštine HNK.



AD 1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava boračke populacije sa
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja

U ime predlagača obrazloženje je dao Oliver Soldo, ministar za pitanje boraca u Vladi
HNK.

Otvorena j e rasprava.
U raspravi su učestvovali: Zijat-Zijo Mušić, Zoran Krešić, Ilija Cvitanović, Aner

Žuljević, Davor Pehar, Tomislav Martinović, Osman Macić, Šerif Špago i predsjednik Vlade
HNK Nevenko Herceg.

Prijedloge zaključaka su iznjeli:

Zijat-Zijo Mušić, ispred Komisije za pitanje boraca:

1. Izrada registra korisnika i izrada registra boraca

2. Povećanje budžeta Ministarstva za pitanje boraca s 1.2% na 2% s tim da se za svaku
narednu godinu povećava za 1 %, dok ne stigne svoj obim od 5%.

3. Zadužuju se rukovodioci kantonalnih organa upravnih organizacija, ustanova,
zavoda, vanbudžetskih fondova ijavnih preduzeća na provođenju obaveza
propisanih zakonom o pravima 'boraca i članova njihovih porodica i Zakon o
dopunskim pravima boraca i članova njihovih porodica prilikom zapošljavanja
podjednakim uslovima i svih onih drugih obaveza koje pro ističu iz tog zakona.

Ilija Cvitanović

Predložio je da treba povećati proračun Ministarstva za pitanje boraca, i više od onog
što je Komisija za pitanje boraca predložila.

Tomislav Martinović

Predlaže zaključke:
1. Da Federalni nivo vlasti dovede do kraja zakonske projekte koji su u proceduri i
to:
Zakon o prijevremenom povoljnijem penzionisanju,
Zakon o pravima boraca i članova njihovih porodica,
Zakon o posebnim pravima dobitnika ratnih priznanja i članova njihovih
porodica,
Zakon o boračkim udruženjima od posebnog interesa,
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o provođenju kontrole zakonitosti
korištenja prava iz oblasti boračke populacije,

2. Pristupiti izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima boraca HNK na
način da se dobije jedan realan, provo div i kvalitetan Zakon.

3. Stipendije koje kanton dodjeljuje, da se dodjeljuju putem Ministarstva za pitanje
boraca, studentima iz boračke populacije.



Šerif Špago je predložio:

1. Da se sredstva u budžetu HNK-a planirana za zapošljavanje, koriste i za dokup staža
demobilisanim borcima kojima nedostaje do 2 godine penzijskog staža za odlazak u
penziju.

2. Vlada HNK će uz konsultacije sa jedinicama lokalne samouprave pripremit prijedlog o
mogućnostima donošenja zakona kojim će se omogućit dodjela i otkup stanova
korisnicima iz kategorije boračkih populacija, a koje isti koriste određeni vremenski
period za koje nije podnesen zahtjev za povrat ili nije utvrđeno vlasništvo nad tim
stanovima, a uz uslov da navedeni korisnici nisu stambeno riješeni po drugom osnovu.

3. Vlada HNK-a će na prijedlog Ministarstva za pitanje boraca donijeti pravilnik o izradi
socijalnog kartona. (do konačnog definisanja registra), porodica poginulih boraca,
ratnih vojnih invalida i demobilisanih boraca, evidentiranih na Službi za zapošljavanje
HNK, kojim će se precizirat način izrade i obim podataka, a koji bi bio osnov za
planiranje i rješavanje pitanja zapošljavanja i stambenog zbrinjavanja istih.

4. Obavezuju se sva kantonalna ministarstva, upravne organizacije HNK-a, javne
ustanove HNK-a, javna poduzeća, zavodi i fondovi HNK-a, da su obavezni pri
raspisivanju javnih konkursa za zapošljavanje, dodjelu stipendija, upisa u srednje
škole i javne visokoškolske ustanove i po osnovu drugih javnih poziva kojima se
dodjeljuju javna sredstva, isticati prednost za korisnike iz kategorije boračke
populacije pod jednakim uslovima.

Predsjedavajući je na kraju sjednice predložio da Kolegij u kordinaciji sa Komisijom
za pitanje boraca pripremi prijedlog Zaključaka za usvajanje na slijedećoj sjednici Skupštine,
a na osnovu obavljene rasprave.

Sjednica je završena u 13:00 sati.
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Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine
Hercegovačko-neretvanska županija-kanton
SKUPŠTINA
Broj: 02-01 XXVII-216117
Mostar, 21.07.2017. godine

IZVOD IZ ZAPISNIKA
sa Dvadeset sedme (XXVII) sjednice Skupštine
Hercegovačko-neretvanske županije-kantona

(Tematska sjednica)

Sjednica je održana dana 21.07.2017. godine u dvorani Skupštine Hercegovačko-
neretvanske županije-kantona u Mostaru sa početkom rada u 10:00 sati.

Tematsku sjednicu je otvorio Šerif Špago, predsjedavajući Skupštine Hercegovačko-
neretvanske županije-kantona i pozdravio nazočne.

Tajnik Skupštine, Željka Čule, obavila je prozivku.
Nazočni: Stana Burić, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Zlatko Hadžiomerović, Zoran Krešić,

Osman Macić, Tomislav Martinović, Zijat Mušić, Ante Pavličević, Davor Pehar, Andrea Pehar,
Đuro Prkačin, Dario Pušić, Ivona Raguž, Zoran Raič, Vesna Saradžić, Elmir Šator, Amir Šelo,
Ajman Šoše, Šerif Špago, Ana-Marija Tadić-Jakovljević, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner
Žuljević i Ilija Cvitanović.

Izočni: Boris Bošnjak, Osman Ćatić, Mesud Džajić, Anel Kljako i Adnan Velagić.
Konstatirano je da je na sjednici nazočno 25 zastupnika, te da postoji kvorum za rad i

punovažno odlučivanje.
Nazočni po pozivu: predstavnici Vlade, predstavnici temeljnih braniteljskih udruženja

i udruga, predstavnici međunarodnih organizacija i predstavnici sredstava informiranja.
Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz zapisnika.
Predsjedavajući Skupštine obavijestio je zastupnike da je u materijalima dostavljen

prijedlog dnevnog reda koji je utvrdio Kolegij Skupštine i to:

1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava braniteljske populacije sa prijedlogom
mjera za poboljšanje stanja

Otvorena je rasprava.
Primjedbi i prijedloga nije bilo.
Nakon toga obavljeno je glasovanje o dnevnom redu.
Nakon glasovanja konstatirano je daje jednoglasno usvojen slijedeći:

Dnevni red

1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava braniteljske populacije sa
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja

Nakon usvajanja dnevnog reda, jednoglasno je usvojen i izvod iz zapisnika sa 26.
sjednice Skupštine HNŽ/K.



AD 1. Izvještaj o dostignutom nivou ostvarivanja prava braniteljske populacije sa
prijedlogom mjera za poboljšanje stanja

U ime predlagača obrazloženje je dao Oliver Soldo, ministar za pitanje branitelja u Vladi
HNŽ/K.

Otvorena je rasprava.
U raspravi su sudjelovali: Zijat-Zijo Mušić, Zoran Krešić, Ilija Cvitanović, Aner

Žuljević, Davor Pehar, Tomislav Martinović, Osman Macić, Šerif Špago i predsjednik Vlade
HNK Nevenko Herceg.

Prijedloge zaključaka su iznijeli:

Zijat-Zijo Mušić, ispred Povjerenstva za pitanje branitelja:

1. Izrada registra korisnika i izrada registra branitelja

2. Povećanje budžeta Ministarstva za pitanje branitelja s 1.2% na 2% s tim da se za
svaku slijedeću godinu povećava za 1 %, dok ne stigne svoj postotak od 5%.

3. Zadužuju se rukovoditelji županijskih organa upravnih organizacija, ustanova,
zavoda, izvanbudžetskih fondova ijavnih poduzeća na provođenju obaveza
propisanih zakonom o pravima branitelja i članova njihovih obitelji i Zakon o
dopunskim pravima branitelja i članova njihovih obitelji prilikom zapošljavanja
podjednakim uvjetima i svih onih drugih obaveza koje proistječu iz tog zakona.

Ilija Cvitanović

Predložio je da treba povećati proračun Ministarstva za pitanje branitelja, i više od
onog što je Povjerenstvo za pitanje branitelja predložilo.

Tomislav Martinović

Predlaže zaključke:
1. Da Federalna razina vlasti dovede do kraja zakonske projekte koji su u proceduri i
to:
Zakon o prijevremenom povoljnijem umirovljenju,
Zakon o pravima branitelja i članova njihovih obitelji,
Zakon o posebnim pravima dobitnika ratnih priznanja i članova njihovih
obitelji,
Zakon o braniteljskim udruženjima od posebnog interesa,
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o provođenju kontrole zakonitosti
korištenja prava iz oblasti braniteljske populacije,

2. Pristupiti izmjenama i dopunama Zakona o dopunskim pravima branitelja HNŽ/K
na način da se dobije jedan realan, provodiv i kvalitetan Zakon.

3. Stipendije koje županija dodjeljuje, da se dodjeljuju putem Ministarstva za pitanje
branitelja, studentima iz braniteljske populacije.



Šerif Špago je predložio:

1. Da se sredstva u proračunu HNŽ/K-a planirana za zapošljavanje, koriste i za
dokup staža demobiliranim borcima kojima nedostaje do 2 godine penzijskog staža
za odlazak u mirovinu.

2. Vlada HNŽ/K će uz konzultacije sa jedinicama lokalne samouprave pripremit
prijedlog o mogućnostima donošenja zakona kojim će se omogućit dodjela i otkup
stanova korisnicima iz kategorije braniteljskih populacija, a koje isti koriste
određeni vremenski period za koje nije podnesen zahtjev za povrat ili nije utvrđeno
vlasništvo nad tim stanovima, a uz uvijet da navedeni korisnici nisu stambeno
riješeni po drugom osnovu.

3. Vlada HNŽ/K-a će na prijedlog Ministarstva za pitanje branitelja donijeti pravilnik
o izradi socijalnog kartona. (do konačnog definiranja registra), porodica poginulih
boraca, ratnih vojnih invalida i demobiliranih branitelja, evidentiranih na Službi za
zapošljavanje HNŽ/K, kojim će se precizirati način izrade i obujam podataka, a
koji bi bio osnova za planiranje i rješavanje pitanja zapošljavanja i stambenog
zbrinjavanja istih.

4. Obavezuju se sva županijska ministarstva, upravne organizacije HNŽ/K-a, javne
ustanove HNŽ/K-a,javna poduzeća, zavodi i fondovi HNŽ/K-a, da su obavezni pri
raspisivanju javnih natječaja za zapošljavanje, dodjelu stipendija, upisa u srednje
škole i javne visokoškolske ustanove i po osnovu drugih javnih poziva kojima se
dodjeljuju javna sredstva, isticati prednost za korisnike iz kategorije braniteljske
populacije pod jednakim uvjetima.

Predsjedavajući je na kraju sjednice predložio da Kolegij u koordinaciji sa
Povjerenstvom za pitanje branitelja pripremi prijedlog Zaključaka za usvajanje na slijedećoj
sjednici Skupštine, a na osnovu obavljene rasprave.

Sjednica je završena u 13:00 sati.
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